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Zápis ze zasedání Akademického senátu Jihočeské univerzity ze dne 12.3. 2024 
 

Přítomni (bez titulů): Bahenský Petr, Čapková Tereza, Červený Martin, Dedecius Damián, 
Dvořák Martin, Dvořák Petr, Havelka Zbyněk, Hošek Zdeněk, Hudáčková Andrea, Juráň Josef, 
Kaplická Yakimová Vera, Kincl Pavel, Kotlárová Petra, Koutská Anna, Kůrková Eliška, 
Laštovičková Olga, Lisner Aleš, Luksch Jakub, Nota Josef, Novák Milan, Pražáková Kateřina, 
Prkna Martin, Rašpličková Magdalena, Regenda Ján, Strnad Zdeněk, Volek Tomáš, Zbudilová 
Helena, Zeman David (28 senátorů) 
Omluveni (b. t.): Karvánková Petra, Kresan Jan, Ondr Pavel, Slobodník Martin, Smetana Pavel, 
Strouhová Alžběta, Suchomelová Věra, Šedová Lenka, Zusková Eliška (9) 
Nepřítomni (b.t.): Bláha Martin, Koreňová Noemi, Škrabánek Jan (3) 
Hosté (b.t.): Jiroušek Bohumil (rektor JU), Kozák Pavel (děkan FROV), Hojdekr Michal 
(prorektor pro rozvoj, kvestor) 
Průběh jednání: 
Jednání zahájil předseda P. Dvořák ve 14:05 hod. Přivítal přítomné, poděkoval za jejich účast 
na jednání a konstatoval usnášeníschopnost AS JU. Bylo přítomno 28 senátorů (tento počet 
zůstal po dobu jednání neměnný).  
P. Dvořák se nejprve věnoval organizačním záležitostem AS JU. Odůvodnil volbu 
zapisovatelky jednání. Řada je na TF JU, proto navrhl H. Zbudilovou. Jako ověřovatelé zápisu 
byli navrženi T. Volek (EF) a Z. Hošek (ZSF); na pozice skrutátorů byli navrženi P. Kincl (ZSF) 
a P. Bahenský (PF). Následovalo hlasování s výsledkem: PRO 28 – PROTI 0- ZDRŽEL/A SE 
0 
AS JU schválil zapisovatelku H. Zbudilovou, ověřovatele zápisu T. Volka a Z. Hoška a 
skrutátory P. Kincla a P. Bahenského.  
 
P. Dvořák seznámil přítomné s programem zasedání: 
1. Organizační záležitosti AS JU 
2. Projednání návrhů prorektorů na funkční období od 1. 4. 2024 
3. Projednání návrhu na doplnění člena RpVH na zbytek funkčního období za doc. Kozubka 
4. Informace k přípravě rozpočtu na rok 2024 
5. Různé 
Proběhlo hlasování o programu jednání s výsledkem: PRO 28 – PROTI 0- ZDRŽEL/A SE 0 
AS JU jednohlasně odsouhlasil program jednání. 
 
BOD č. 2: Projednání návrhů prorektorů na funkční období od 1. 4. 2024  
Předseda AS JU přistoupil k projednání návrhů prorektorů na funkční období od 1. 4. 2024.  
Označil tento bod jednání za jeden z klíčových bodů zasedání a připomenul, že podklady 
k jednání byly senátorům zaslány s dostatečným předstihem čtrnácti dní. Předal slovo P. 
Kozákovi, který na základě prezentace stručně představil návrh na složení prorektorů pro další 
funkční období s nástupem od 1. 4. 2024: 

• doc. PhDr. Renata Malátová, Ph.D. (prorektorka pro studium, dosavadní proděkanka 
pro studium na PF JU) 

• doc. Ing. Luděk Berec, Dr. (prorektor pro vědu a výzkum, dosavadní prorektor pro vědu 
a výzkum) 
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• doc. Ing. Vladimír Žlábek, Ph.D. (prorektor pro zahraniční vztahy, dosavadní proděkan 
pro zahraničí na FROV JU) 

• doc. ThDr. Rudolf Svoboda, Th.D. (prorektor pro vnitřní hodnocení a akreditace, 
dosavadní děkan TF JU) 

• PhDr. Pavel Král, Ph.D. (prorektor pro rozvoj a vnější vztahy, statutární zástupce; 
dosavadní proděkan pro zahraniční vztahy a rozvoj FF JU) 

P. Kozák upřesnil, že původní počet šesti prorektorů je nyní zredukován na počet pěti 
prorektorů (došlo ke spojení oblasti rozvoje a vnějších vztahů). Pokud by však nastala potřeba, 
je možné řady prorektorů rozšířit. 
Předseda senátu poděkoval P. Kozákovi za představení kandidátů a upozornil senátory, že podle 
Jednacího řádu AS JU v Č. Budějovicích senát kandidáty neschvaluje, tuto skutečnost bere 
pouze na vědomí: 
AS JU bere na vědomí návrh prorektorů na funkční období od 1. 4. 2024.  
O znění tohoto usnesení bylo poté hlasováno s výsledkem: PRO 28 – PROTI 0- ZDRŽEL/A 
SE 0 
 
BOD č. 3: Projednání návrhu na doplnění člena RpVH na zbytek funkčního období za doc. 
Kozubka 
B. Jiroušek odůvodnil svůj návrh na doplnění člena RpVH za doc. Kozubka na zbytek 
funkčního období. Navrženým kandidátem je RNDr. Jiří Peterka, Ph.D., ředitel/vedoucí 
vědecký pracovník (Biologické centrum AV ČR, v.v.i., Hydrobiologický ústav). Byly 
předloženy návrhy na tři externí náhradníky, dr. Peterka získal nejvíce hlasů. Senátoři měli 
k dispozici odborný životopis kandidáta s přehledem publikační činnosti. Dr. Peterka dal svůj 
předběžný souhlas na jmenování za člena RpVH. 
P. Dvořák upřesnil, že v tomto případě senát kandidáta schvaluje. Zeptal se senátorů, zda 
můžeme hlasovat veřejně – senátoři souhlasili.  
Následovalo hlasování s výsledkem: PRO 28 – PROTI 0- ZDRŽEL/A SE 0 
AS JU jednohlasně schválil dr. Peterku jako člena RpVH na zbytek funkčního období za doc. 
Kozubka.  
 
BOD č. 4: Informace k přípravě rozpočtu na rok 2024 
P. Kozák informoval přítomné, že se dnes nejedná o schvalování rozpočtu JU na rok 2024, 
nýbrž o podání základní informace o aktuálním stavu přípravy rozpočtu. Rozpočet JU pro rok 
2024 je připraven. Ekonomická komise AS JU se sejde příští týden na jednání, kde bude návrh 
rozpočtu projednán, a poté půjde k projednání a schválení do AS JU v dubnu 2024. Návrh 
rozpočtu byl předjednán s děkany všech fakult. 
Ve své prezentaci P. Kozák upřesnil, že návrh rozpočtu vychází z pojetí pěti P: je přehledný, 
propracovaný, pochopitelný, podporující a plusový. Je třeba odlišovat návrh rozpočtu, který 
půjde na projednání do AS JU a celkový návrh rozpočtu JU. Následoval graf s podílem 
jednotlivých fakult a rektorátu na celkovém rozpočtu JU v roce 2023 (výnosy). P. Kozák 
vysvětlil obecné principy tvorby rozpočtu a metodiku. Zdůraznil, že rozpočet nesmí být 
sestavován jako deficitní. Současný rozpočet je stanovován na základě domluvy a ve shodě 
„starého“ vedení JU  s „novým“ vedením JU (1/4 rozpočtu pro rok 2024 čerpá „staré“ vedení; 
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¾ rozpočtu „nové“ vedení). Je důležité, že se pro rok 2024 nemění Metodika dělení příspěvku 
a DK RVO. Pro příští rok lze uvažovat o změně metodiky a její rozšíření o motivační prvky. 
Dále P. Kozák zmínil nárůst mezd (tarifů) od 1. 1. 2024, úbytek projektových zdrojů, určité 
organizační a personální změny. Ve spolupráci s kvestorem JU se podařilo rozkrýt všechny 
náklady včetně projektových a dalších zdrojů.  
Návrh pro ekonomickou komisi AS JU vycházel ze tří okruhů: (1) Jak rozdělit peníze 
(příspěvek DK RVO) – metodika zůstává pro rok 2024 beze změn  (2) Jaké jsou náklady 
rektorátu… (jsou vyčleněné prostředky na strategické položky) (3) Jak uhradit? (je již 
vypočítáno, jak lze stáhnout/zajistit prostředky). Pozitivní informací je, že pro JU přišlo více 
financí, takže žádná z fakult nepůjde v rozpočtu dolů. V souvislostí se mzdovou kohezí jde o 
navýšení mezd; zvyšuje se potřeba provozních nákladů rektorátu (toto bude řešeno i výnosy 
z úroků JU, bude navrženo využít 8 mil. korun).  
Návrh rozpočtu je již hotový – bude projednávám Ekonomickou komisí AS JU, poté AS JU a 
kolegiem rektora. Děkani fakult již mají k dispozici informaci o institucionálních zdrojích 
fakult a jejich vývoji v letech.  
P. Kozák navrhl členům studentské komory AS JU pravidelná setkávání s rektorem. První 
setkání se uskuteční dne 16. dubna 2024 (termín byl zvolen s ohledem na termíny jednání EK 
AS JU a AS JU).  
Předseda senátu poděkoval P. Kozákovi za precizní informaci o přípravě rozpočtu pro rok 2024. 
Navrhl, že by se těchto setkání mohli také účastnit noví senátoři akademici, a otevřel diskuzi 
k danému bodu: 
J. Regenda se zeptal na výši celkového rozpočtu, který přichází z ministerstva na JU. P. Kozák 
upřesnil, že „celý koláč“ tvoří 2 miliardy korun, institucionální část něco přes 1 miliardu korun 
(úbytek 15 miliónů korun tvoří finance pro rektorát a další pracoviště). B. Jiroušek dodal, že 
finanční situaci vylepší peníze z projektů ESF a ERDF. K. Pražáková se dotázala, jestli jsou do 
návrhu nějak promítnuty problémy filozofických fakult. Připomněla, že před rokem proběhla 
stávka a zmínila nespokojenost FF s tzv. KENem (koeficientem ekonomické náročnosti), jehož 
výše byla stanovena v 90. letech. Zdá se, že jednání zcela ustrnulo (možná i pod vlivem tragické 
události na FF UK v Praze).  P. Kozák vysvětlil, že úprava KENu není dostačující změnou, je 
třeba upravit metodiku. Úpravám ale bude předcházet diskuze v rámci JU i na FF. Chce na JU 
podporovat významné podfinancované obory (není to problém pouze FF), školu doktorských 
studií, podporovat kvalitu… Diskutovalo se o podpoře koeficientu A. K. Pražáková upozornila 
na skutečnost, aby alokované prostředky nebyly použity jinde s ohledem na události v Praze. 
Diskuze se zúčastnil dále B. Jiroušek (upozornil na projektové možnosti operačních programů 
Člověk a společnost pro humanitní obory – FF JU připravuje projekt), kvestor (aktivity FF 
nejsou zohledněny z ministerstva), V. Kaplická Yakimova uvedla příklad, že na UK se peníze 
určené pro FF rozpadnou do jiných fakult. Toto se na JU neděje, vítá změnu metodiky. J. 
Regenda se zeptal, jak jsou srozuměni děkani s návrhem rozpočtu. P. Kozák uvedl, že návrh 
s možnými alternativami prodiskutoval se všemi děkany; došlo ke kompromisní shodě v otázce 
zpětného financování rektorátu. Děkani fakult vyšli v jednání vstříc, což pro budoucího rektora 
znamená větší jistotu. Konstatoval, že došlo k velmi dobré spolupráci.  
Předseda senátu uzavřel tento bod jednání konstatováním, že dřívější debaty AS bývaly 
bouřlivější. Otázka rozpočtu bude řešena na dalším zasedání, kde by senátoři měli o rozpočtu 
JU hlasovat.  
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 BOD č. 5: Různé 
B. Jiroušek se vyjádřil k sekuritizaci – senátoři si zajisté povšimli včerejších emailových 
vyhrůžek, které byly zaslány některým vysokým školám. Ty se netýkaly Jihočeské univerzity 
v Č. Budějovicích. Dnes preventivně zasedal Krizový štáb JU, který projednal včerejší situaci 
(informace jsou na webu JU). V návaznosti na tragickou událost na FF UK JU v součinnosti s 
Policií ČR i MV ČR podnikla několik kroků: na konci ledna proběhlo bezpečnostní školení pro 
rozšířené kolegium rektora a vedoucí pracovníky, kterého se v rámci své návštěvy na JU 
účastnil také náměstek MŠMT prof. J. Miller. Aktualizují se provozní řády budov, Policii ČR 
byly předány plány budov. Detailní informace o opatřeních ale nebude JU poskytovat. Finanční 
náklady na zabezpečení zahrne nové vedení do projektů ESF a ERDF. 
Následující diskuze se zúčastnila řada senátorů a hostů (reagovali T. Volek, B. Jiroušek, P. 
Kozák, M. Hojdekr, P. Dvořák, D. Dedecius, Z. Strnad, P. Dvořák, K. Pražáková): 

• T. Volek: Dostal dotaz od studentů, co mají dělat při osobním napadení nebo nálezu 
podezřelého předmětu. B. Jiroušek: Řešením je SMS v systému Studuju; dále záleží na 
jednotlivých fakultách, jak proškolí vyučující a studenty, zda použijí letáky USB (Uteč-
schovej se- bojuj); toto by měly projednat fakultní senáty. P. Kozák hovořil o školení – 
fakulty dostaly nabídku dalšího proškolování i možnost praktického nácviku; každá 
fakulta řeší jiné požadavky (např. skřínky, kamery, turnikety). B. Jiroušek dodal, že 
většinu opatření neuvidíme, ale přesto existují. Krizový štáb toto řeší. D. Dedecius: 
Nesmíme studenty děsit a šířit paniku.  

• Dále se řešil jednotný systém varování (reakce M. Hojdekra – náklady budou řešeny 
v rámci květnových projektů). D. Dedecius: Aplikaci Studuju mnoho studentů 
nevyužívá, nemá ani dost funkcí. Bylo by dobré ji propojit s poplašným systémem a 
studentům doporučit, aby si ji stáhli; anebo využít jiné možnosti, protože je široká 
nabídka aplikací. B. Jiroušek: Toto aplikace již umí, ale informaci smí poslat jenom 
pověřená osoba. Kvestor má do května zjistit, zda není lepší nějaký jiný systém. Z. 
Strnad upozornil, že je třeba promyslet, co sdělovat, kdy a komu. B. Jiroušek uvedl, že 
je nutné promyslet věty, které se budou rozesílat. 

• P. Kozák připomněl, že aktuálně probíhá analýza potřeb jednotlivých fakult a že veškeré 
informace má M.  Švarc. Ten je kontaktní osobou, která bude zprostředkovávat 
informace na fakulty.  

• P. Dvořák dodal, že je třeba akademikům a studentům na fakultách sdělit, že se pracuje 
na výběru konkrétní aplikace a uklidnit je, že budou všichni informováni, co mají dělat. 
Toto je zapotřebí. 

• K. Pražáková souhlasila a dodala, že je třeba udělat něco víc praktického, např. sdělit 
všem studentům, kde jsou v každé budově únikové východy, připravit letáky… Nelze 
dlouho opatření pouze plánovat.  

• B. Jiroušek zmínil, že všichni studenti prvního ročníku jsou proškoleni z hlediska 
bezpečnosti při zápisu; dále vedoucí kateder mají proškolovat své zaměstnance… P. 
Kozák dodal, že paniku nevyřeší žádná aplikace; nesmíme se v opatřením koncentrovat 
pouze na jednu věc.  
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B. Jiroušek na závěr zmínil nutnou opravu zápisu z minulého jednání AS JU. 
 
Předseda senátu společně s P. Kozákem stanovili termíny dalších zasedání AS JU. Zasedání 
jsou naplánována na úterý 30. dubna 2024 a úterý 18. června 2024 vždy od 14:00 hodin. 
P. Kozák představil senátorům dvě možná řešení zajištění zápisu z jednání AS JU: první 
možností je, že by zápis trvale vytvářeli studenti EF za mimořádné stipendium; druhou 
možností je trvalý externí zapisovatel. Tato otázka bude vyřešena na příštím zasedání senátu 
v dubnu 2024. 
Pro plánované dubnové zasedání AS JU byl již stanoven zapisovatel ze ZSF M. Červený.  
Na závěr jednání B. Jiroušek poděkoval senátorům za spolupráci s vedením JU a popřál novému 
vedení JU stejně plodnou spolupráci. P. Dvořák jménem AS JU také poděkoval B. Jirouškovi 
za dosavadní spolupráci a popřál mu hodně úspěchů a štěstí v dalším konání. Předseda senátu 
ukončil zasedání v 15:45 hodin. 
 
Zápis vyhotovila (12. 3. 2024): H. Zbudilová 
Zápis ověřili (26. 3. 2024): T. Volek, Z. Hošek 
 

 
 

 


